
 
 

 
Ordinært skolebestyrelsesmøde 

Funder-Kragelund Skole 
Torsdag den 27. august 2020 kl. 18.00-20.30 

 

Mødested  
Mødet holdes i mødelokalet på afdeling Kragelund  

 – husk at spritte af inden i går ind 

 

 

Dagsorden 

 
Ordstyrer: Anja Andersen 

Referent: Casper Zimmermann  

 

Afbud:  

Fra Tor Westerheim, Jacob, Lise, Marie 

Louise.  

  

O: Orientering 

D: Debat 

B: Beslutning 
 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

1. Den nye bestyrelses skal konstitueres (B)  

2. Meddelelser (O) Kl. 17.00-17.20. 

Formand/næstformand  

Administration/ledelse  

- Afdeling Kragelund 

- Afdeling Funder 

Medarbejderrepræsentatener 

Elevrepræsentanter 

Andre  

 

1.a Orientering om opstart af nyt skoleår  

1. Bestyrelsen konstitueres. 
 
Der vælges formand: 
 
Tor Westerheim forbliver formand for 
skolebestyrelsen.  
 
Mette Gisselbæk vælges som næstformand for 
bestyrelsen. 
 



Inger Gryet vil i skoleåret 2020 deltage i 
dialogmøderne med politikerne. 
 
Anja Andersen deltager i møderne i 
forbindelse med byggeprocessen.  
 
Anja forbliver ordstyrer på 
bestyrelsesmøderne.  
 
2 .  
 
Invitationen fra Børne- og ungeudvalget til at 
deltage i dialogmøde omkring skoledistrikter. 
Bestyrelsens to repræsentanter gav et resume 
til bestyrelsen fra et godt møde med 
politikerne. Anja, Mette og Charlotte deltog i 
mødet. 
 
På mødet var der fokus på 
kapacitetsudviklingen. Der er afsat 58 mil. fra 
kommunalbestyrelsen til at renovere afd. 
Funder. 
 
Bestyrelsen synes, at det vil være oplagt at 
hente evt. sparring med Trekløverskolen i 
forhold til den kapacitetsudvikling, som 
skolen har været igennem.  
 
0.årgang vil fra næste skoleår skulle rumme 
tre spor på afdeling Funder og et spor på 
afdeling Kragelund.  
Det overvejes, hvilke muligheder, der er i 
forhold til lokaleproblematikken afdelingerne 
imellem.  
 
Skolebestyrelsen ønsker meget at kunne få 
mulighed for at få et kørende læringsrum (en 
bus) – Der vil kunne skabes mulighed for 
anderledes læring tæt på naturen og 
fleksibilitet i forhold til 
kapacitetsproblemerne.  
 
Der vil snarest blive afholdt brandøvelse i afd. 
Kragelund og afd. Funder.  
 
 
  
 



 

 

 

3. Orientering omkring Covid-19 nyt skoleår 

status (O) 17.20.17.30 

4. Ønske fra udskolingen omkring en politik for 

en mobilfri-skole. 17.30-17.40 (O/B) 

 

 
1.a. og punkt 3 
Det har været en rigtig god opstart på begge 
afdelinger i i forbindelse med opstart af det 
nye skoleår.  
Stor anerkendelse til medarbejderne, som 
virkelig har vist omstillingsparathed.  
 
Der har været stor forståelse fra forældrene i 
forbindelse med opstarten, hvor skolens 
ledelse har opfordret til, at forældrene 
afleverer børnene udenfor skolen. Tak for 
forståelse herfor.  
  
Det har været brugbart at dele udeområderne 
op mellem de forskellige afdelinger i 
pauserne. Opdelingen har bl.a. medført færre 
konflikter mellem eleverne i pauserne.  
 
Selve perioden med Corona-skole har givet 
gode erfaringer i forhold til skoledagen, som 
ledelsen tager med i det videre 
planlægningsarbejde med at lave god skole.  
 
Charlotte sender en kort opdatering i forhold 
til Silkeborg kommunes retningslinjer ud til 
forældrene – En konkretisering af,  hvilke 
symptomer, der er relateret til Corona.   
 
4 .  
Mobilfri-skole. Punktet var på dagsordenen 
på sidste bestyrelsesmøde. Bestyrelsen 
fortsatte arbejdet på dette møde. 
Skolebestyrelsen ønsker at udarbejde en 
politik for mobilfri-skole på Funder-
Kragelund Skole.  
 
Der blev fremlagt eksempler fra andre skoler 
som inspiration til at udarbejde en politik for 
Funder-Kragelund skole.  
 



Til næste skolebestyrelsesmøde arbejder 
bestyrelsen videre med punktet.  
 
Skolebestyrelsen afventer et udspil fra skolen, 
der kan tages udgangspunkt i. 
 
 
 
 

5. Orientering omkring arbejdet med  de 6 

læringsplanstemaer i SFO/Fritidsdelen (O) 

17.40-18.10. 

1. Alsidig personlig udvikling 

2. Social udvikling  

3. Kommunikation og sprog 

4. Krop, sanser og bevægelse  

5. Natur, udeliv og science  

6. Kultur, æstetik og fællesskab.  

Casper orienterede om de 6 læreplanstemaer. 
 
Fra uge 38 starter et samarbejde med 
ungdomsskolen. Vi glæder os til samarbejdet, 
så der igen kommer aftenklub en aften om 
ugen fra uge 38.  Det bliver et tilbud for 7-9 
klasse. 

6. LFSI – det fremtidige abejde med 

inklusionsopgaven (O) 18.10 -18.20 

Gennemgang af power-point og opgaven i 

forhold til næste år.  

Punktet er udsat fra sidste møde. 

 

Fremvisning af oplæg omkring LFSI-opgaven 
i Silkeborg Kommune udskydes til næste 
skolebestyrelsesmøde.  

7. Ombygning/renorvering af Funder-Kragelund 

Skole. (O) 18.20-18.30 – kort status siden 

sidst.  

 

 

 
 

Fem virksomheder bød ind på opgaven. 
Processen er i gang for en endelige udvægelse 
bygherrerådgiver.  
 
Der arbejdes bl.a. yderligere på, hvordan 
eleverne kan inddrages i byggeprocessen.  
Der lægges op til en visualisering af 
processen for eleverne, så de kan følge med i 
processen og dermed arbejde videre med det i 
skoletiden.  
 
 
 

8. Høringssvar i forbindelse med budget 2021 

(B) 18.30-18.50 

  

Ifølge Skoleafdelingens tidsplan for buget 

2021 har skolebestyrelserne mulighed for at 

afgive høringssvar i perioden 1. august - 28. 

august 2020. Af hensyn til sagsfremstillingen 

til Børne- og Ungeudvalget, vil vi gerne have 

jeres høringssvar senest fredag den 28. 

august 2020. 

  

Budgetmaterialet består af: 

• PowerPoint til skolebestyrelserne 

 
Charlotte sender det sidste høringssvar afsted 
d. 28 august, på vegne af skolens 
formand/næstformand.  
 
 
Status på budget -   
Flot regnskab for Funder-Kragelund skole.  
Der arbejdes hurtigt på, at ansætte endnu en 
lærer på Funder-Kragelund Skole.  



• Udvalgsaftale 

• Budgetforudsætninger 

• Ændringsskema 

• Takster 

• Budgetrapport på reg.konto niveau 

(skolerne starter fra linje 407) – materialet er 

udsendt før sommerferien  

Der bruges også midler på nye tiltrængte 
læringsmøbler i indskolingen og afdeling 
Kragelund.  
 
Skolen har generelt behov for at ansætte en 
lærer med IT-pædagogiske kompetencer.  

9. Opstart af proces omkring nyt logo og navn 

(O/B). 18.45-19.15 
 

Bestyrelsen skal have truffet en beslutning omkring 

evt.  nyt navn og logo.  

 

Hvordan kunne beslutningen gribes an? 

 

Kan vi lave en logo og navnekonkurrence ? 

 

Kan kolebestyrelsen gennemfører en proces med 

henblik på at finde et nyt navn til Funder-Kragelund 

Skole?  

 

Hvordan får vi tilknyttet  elever, forældre og personle, 

således at alle afgive forslag til et nyt navn/logo. 

 

 

Herefter kan/må skolebestyrelsen vælge  hvilke 

forslag, der kan arbejdes videre med.  

 

For at sikre, at navnene harmonerer med kommunens 

strategiske udtryk, skal vi have råd/vejledning fra 

kommunikationsafdelingen, det samme gælder i 

forhold til evt. nyt logog, 

 

Hvad har man gjort på andre skole? Skal vi invitere 

indenfor til inspiration ?  

 

Bestyrelsen ønsker, at vi laver en forespørgsel 
hos Trekløver Skolen i forhold til deres 
erfaringer med at skifte navn. 
Bestyrelsen ønsker, at der inviteres en 
repræsentant fra skolen for at dele deres 
erfaringer med processen om nyt skolenavn 
og logo.  
 
Muligheden for at invitere et reklamebureau 
med i processen, for at komme med et bud på 
mulighederne for nyt logo. Charlotte 
kontakter Silkeborg Kommunes 
kommunikationsafdeling.  
 
 
 
 

10. Orientering omkring personale 19.15-19.20 

Kort gennegang af nyt personale i 

afdelingerne  

 

Der er ansat nyt personale:  
  
3 nye pædagoger – 2 i indskolingen/SFO og 
en på mellemtrin/klub. 
 
2 lærere i barselsvikariater på mellemtrinnet i 
afdeling Funder.  
 
En medarbejder er ansat i en fast lærerstilling 
på afd. Kragelund. 



11. Evt. (O) 19.20-19.25 
 

 

Kort oplæsning af beslutning/referat  

 

Forældremøderne er nu fordelt mellem 
skolebestyrelsens medlemmer.  
 
Charlotte sender en revideret udgave ud til 
skolebestyrelsesmedlemmerne (møderækken 
for skolebestyrelsesmøderne). 
 
Muligt punkt:  
Kan elevernes skoletid reduceres i 
indskolingen og mellemtrinnet? Hvad er 
mulighederne.  
 

 
Punkter til næste møde:  

Mobil politik.  

Mellemtrinnet og spisepausen – Lars 

 


